Far North

The Far North is diverse. This is glaciers and stony deserts of Arctic Region, drifting ice of the Arctic seas, tundra, sometimes sad, low and waterlogged, sometimes dry covered with a motley carpet of blossoming grass in summer. These are dense bushes and single trees, larches groves of fur-trees, gnarled birches. The Far North — it is endless string of lakes, dense system of brooks, channels and rivers. It is seacoasts — now steep, smoothed out by waves, now endless beaches with blockages of trunks, thrown out by the sea. 

The Far North is the territory of a surprising nature, territory of contrasts. In winter it is long polar night, mysterious play of northern lights in the sky frosts, howling of snowstorm. In the summer it is the sun, not setting all the day round, transparent air, unusual colours. We call the Far North severe and hospitable, sad and charming beautiful. It is the “the country of white silence”. 

Is there something common in all this variety? Yes, there is. Sun here never rises high above horizon and carries not enough heat. Such phenomenon as the polar day and polar night, eternal frost are characteristics of the Far North. Because of deficiency of heat the alive organisms here direct many efforts to saving of it, on struggle with a cold. In a word, the life in these areas develops already “on a bound of possibility”, and this is the cause of fragility, instability, special vulnerability of local nature. 

In summer the ground becomes covered with parti-coloured carpet of blossoming grass, flocks of geese, ducks and seagulls, herds of deers and walruses appear. This “alive North” is the most interesting side of northern nature. 

Перевод текста: Far North

Далекий Север разнообразен. Это - ледники и каменные пустыни арктической Области, дрейфующий лед арктических морей, тундры, иногда грустной, низкой и затопленной, иногда сохнуть покрытый разноцветным ковром цветущей травы летом. Они - плотные кустарники, и единственные деревья, рощи лиственниц деревьев меха, становились шишковатые березы. Далекий Север — это - бесконечная вереница озер, плотная система ручьев, каналов и рек. Это - побережья — теперь погружаются, разглаженный волнами, теперь бесконечные берега с блокировками стволов, выброшенных морем. 

Далекий Север - территория удивительной природы, территория контрастов. Зимой это - долго полярная ночь, таинственная игра северного сияния в морозах неба, вой метели. Летом это - солнце, не устанавливая весь день вокруг, прозрачный воздух, необычные цвета. Мы называем Далекий Север серьезным и гостеприимным, грустным и очаровательным красивый. Это - “страна белой тишины”. 

Действительно ли там кое-что обычно во всем этом разнообразии? Да, есть. Солнце здесь никогда не повышается высоко над горизонтом и несет недостаточнную высокую температуру. Такое явление как полярный день и полярная ночь, вечный мороз - особенности Далекого Севера. Из-за дефицита высокой температуры живые организмы здесь направляют много усилий к экономии этого, на борьбе с холодом. Одним словом, жизнь в этих областях развивается уже “на связанной из возможности”, и это - причина недолговечности, неустойчивости, специальная уязвимость местной природы. 

Летом основание становится покрытым пестрым ковром цветущей травы, скопления гусей, уток и чаек, стада deers и моржей появляются. Этот “живой Север” является самой интересной стороной северной природы.

